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                              عن الكتاب :  2013م - 1443هـ  Mechatronics represents a unifying interdisciplinary and intelligent engineering science paradigm that features an interdisciplinary knowledge area and interactions in terms of the ways of work and thinking, practical experiences, and theoretical knowledge. Mechatronics successfully fuses (but is not limited to) mechanics, electrical, electronics, informatics and intelligent systems, intelligent control systems and advanced modeling, intelligent and autonomous robotic systems, optics, smart materials, actuators and biomedical and biomechanics, energy and sustainable development, systems engineering, artificial intelligence, intelligent computer control, computational intelligence, precision engineering and virtual modeling into a unified framework that enhances the design of products and manufacturing processes.
تمثل الميكاترونيكس نموذجًا موحدًا متعدد التخصصات وذكيًا لعلوم الهندسة يتميز بمجال معرفة متعدد التخصصات وتفاعلات من حيث طرق العمل والتفكير والتجارب العملية والمعرفة النظرية. تدمج الميكاترونكس بنجاح (على سبيل المثال لا الحصر) الميكانيكا والكهرباء والإلكترونيات والمعلوماتية والأنظمة الذكية وأنظمة التحكم الذكية والنمذجة المتقدمة والأنظمة الروبوتية الذكية والمستقلة والبصريات والمواد الذكية والمشغلات والميكانيكا الطبية الحيوية والحيوية والطاقة والتنمية المستدامة ، هندسة النظم ، والذكاء الاصطناعي ، والتحكم الذكي في الكمبيوتر ، والذكاء الحسابي ، والهندسة الدقيقة ، والنمذجة الافتراضية في إطار موحد يعزز تصميم المنتجات وعمليات التصنيع.
 Interdisciplinary Mechatronics concerns mastering a multitude of disciplines, technologies, and their interaction, whereas the science of mechatronics concerns the invention and development of new theories, models, concepts and tools in response to new needs evolving from interacting scientific disciplines. The book includes two sections, the first section includes chapters introducing research advances in mechatronics engineering, and the second section includes chapters that reflects the teaching approaches (theoretical, projects, and laboratories) and curriculum development for under- and postgraduate studies. Mechatronics engineering education focuses on producing engineers who can work in a high-technology environment, emphasize real-world hands-on experience, and engage in challenging problems and complex tasks with initiative, innovation and enthusiasm.
يهتم علم الميكاترونكس متعدد التخصصات بإتقان العديد من التخصصات والتقنيات وتفاعلها ، في حين أن علم الميكاترونيكس يتعلق باختراع وتطوير نظريات ونماذج ومفاهيم وأدوات جديدة استجابة للاحتياجات الجديدة الناشئة عن تفاعل التخصصات العلمية. يحتوي الكتاب على قسمين ، القسم الأول يتضمن فصولاً تعرض التطورات البحثية في هندسة الميكاترونكس ، والقسم الثاني يتضمن فصولاً تعكس مناهج التدريس (النظرية ، والمشاريع ، والمختبرات) وتطوير المناهج للدراسات الجامعية والدراسات العليا. يركز تعليم هندسة الميكاترونكس على إنتاج مهندسين يمكنهم العمل في بيئة عالية التقنية ، والتأكيد على الخبرة العملية في العالم الحقيقي ، والانخراط في المشكلات الصعبة والمهام المعقدة بالمبادرة والابتكار والحماس.
 Mechatronics, which is also called mechatronics engineering is an interdisciplinary branch of engineering that focuses on the engineering of electronic, electrical and mechanical engineering systems, and also includes a combination of robotics, electronics, computer, telecommunications, systems, control, and product ...
الميكاترونيكس ، والتي تسمى أيضًا هندسة الميكاترونكس ، هي فرع متعدد التخصصات من الهندسة يركز على هندسة الأنظمة الإلكترونية والكهربائية والميكانيكية ، ويتضمن أيضًا مزيجًا من الروبوتات والإلكترونيات والكمبيوتر والاتصالات السلكية واللاسلكية والأنظمة والتحكم والمنتجات. . .
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